
PROTOKÓŁ Nr 45 
z XLV sesji Rady Miasta Marki,  

która odbyła się w dniu 11 października 2006 roku 
 
 

O godzinie 1300 XLV sesję Rady Miasta Marki otworzyła Przewodnicząca Maria 
Przybysz – Piwko. Przywitała stałych członków Rady oraz przybyłych gości. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że sesja została zwołana na wniosek 10 radnych, który 
został złożony w Biurze Rady w trakcie XLIV sesji Rady Miasta Marki w dniu 4 października 
2006 roku (wniosek o zwołanie sesji stanowi załącznik nr 1 do protokołu). Po stwierdzeniu 
quorum (lista obecności radnych i zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu) 
przedstawiła porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 4 października 2006 roku. 
5. Informacja Burmistrza Miasta Marki w sprawie zaopatrzenia miasta Marki w energię 

elektryczną  w  tym  m.in.:  
a) plany inwestycyjne miasta Marki związane z zaopatrzeniem w energię elektryczną, 
b) potrzeby zaopatrzenia w energię w związku rozwojem budownictwa 
mieszkaniowego i działalnością gospodarczą wg miejscowych planów 
zagospodarowania  przestrzennego, 
c) zamierzenia organizacyjno-prawne, które będą ułatwiać budowę sieci energetycznej 
w mieście Marki. 

6. Wystąpienie przedstawiciela Zakładu Energetycznego Warszawa-Teren S.A. Rejon 
Energetyczny Wołomin z informacją o potrzebach i planach inwestycyjnych Zakładu 
w zakresie zaopatrzenie miasta Marki w energię elektryczną. 

7. Dyskusja. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopatrzenia miasta Marki w energię 

elektryczną (Druk nr 382). 
9. Interpelacja i zapytania radnych. 
10. Sprawy różne. 
11. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Pkt 3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
 
Radna Małgorzata Babiuch – Hall zaproponowała, aby z punktu 5 porządku obrad wykreślić 
podpunkty a, b i c. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko poddała pod głosowanie złożony wniosek. 
 
Głosowanie 
za przyjęciem wniosku –  6 
przeciw – 1 
wstrzymujących się – 4    
Jeden radny nie wziął udziału w głosowaniu. 
 
Wniosek został odrzucony (zmiany w porządku obrad rada może wprowadzić bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu rady). 
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Pkt 4. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 4 października 2006 roku. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia 
protokołu Nr 44 z XLIV sesji Rady Miasta Marki z dnia 4 października 2006 roku. 
 
Głosowanie 
za przyjęciem protokołu –  11 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 
 
Protokół z XLIV sesji Rady Miasta Marki z dnia 4 października 2006 roku został przyjęty. 
 
Pkt 5. Informacja Burmistrza Miasta Marki w sprawie zaopatrzenia miasta Marki w 
energię elektryczną  w  tym  m.in.: 
            a) plany inwestycyjne miasta Marki związane z zaopatrzeniem w energię 
elektryczną 
            b) potrzeby zaopatrzenia w energię w związku rozwojem budownictwa 
mieszkaniowego i działalnością gospodarczą wg miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego 
             c) zamierzenia organizacyjno-prawne, które będą ułatwiać budowę sieci 
energetycznej w mieście Marki.
 
Burmistrz Janusz Werczyński stwierdził, że nie jest w stanie zrealizować tak sformułowanego 
punktu porządku obrad. Zacytował art.18 – art. 20 ustawy z dnia 10 kwietnia 1997 roku 
Prawo energetyczne (cytowane artykuły ustawy stanowią załącznik nr 3 do protokołu). Dodał, 
że z publikacji prasowych i komentarzy do prawa energetycznego wynika, że gmina nie jest 
zobowiązana do uchwalania założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i 
paliwa gazowe, a uchwalone już założenia do planu wiążą jedynie organ gminy, nie wiążą 
innych podmiotów, w szczególności przedsiębiorstw energetycznych działających na 
obszarze gminy. Przedstawił również informacje na temat przygotowywanego opracowania 
pt. „Projekt założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla 
miasta Marki” (notatka stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
Burmistrz podkreślił, że gmina w ciągu ostatnich lat: zmodernizowała sieć oświetleniową, na 
terenie Marek, wszystkie oprawy lamp drogowych wymienione zostały na energooszczędne 
oprawy sodowe, każdego roku budowanych jest kilkaset punktów świetlnych, na przestrzeni 
10. lat gmina podejmowała skuteczne interwencje w Zakładzie Energetycznym w związku z 
kilkoma zgłoszeniami mieszkańców, dotyczącymi trudności z uzyskaniem zgody na 
przyłączenie lub odległe terminy przyłączenia, gmina współpracuje z ZEW–T w zakresie 
modernizacji istniejącego oświetlenia drogowego.  
Ponieważ sieć energetyczna budowana jest w pasie drogi największy problem mogą stanowić 
nieuregulowane stany prawne dróg. Zdaniem Burmistrza stan zaopatrzenia w energię 
elektryczną w Markach jest więcej niż zadowalający.  
 
Pkt 6. Wystąpienie przedstawiciela Zakładu Energetycznego Warszawa-Teren S.A. 
Rejon Energetyczny Wołomin z informacją o potrzebach i planach inwestycyjnych 
Zakładu w zakresie zaopatrzenie miasta Marki w energię elektryczną. 
 
Pan Marek Falgowski Dyrektor ZEW-T s.a. Rejonu Energetycznego w Wołominie 
podziękował za zaproszenie na sesję, a następnie przedstawił informacje na temat ZEW-T s.a 
(raport roczny za 2005 rok stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

 2



Powiedział, m.in., że: na terenie Marek zrealizowano inwestycje na kwotę  2 mln 300 tys.; 
niestety kradzieże i dewastacje urządzeń energetycznych przynoszą bardzo duże straty (np. 
największe w historii Energetyki: stacja przy ul. Dużej - starty 400 tys. i stacja przy ul. 
Długiej - straty 200 tys.); sieć energetyczna budowana jest tam, gdzie jest potrzebna, tj. muszą 
być złożone wnioski o przydział energii – okres realizacji maksymalnie do 18 miesięcy; 
ograniczenia  inwestycyjne w 90% spowodowane są nieuregulowanym stanem prawnym w 
pasie drogi, na co nie ma wpływu ZEW-T ; uchwalane przez Radę założenia do planu 
zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe są, zgodnie z przepisami, bardzo 
ogólne (z planu nie wynika konkretne rozwiązanie dla indywidualnego klienta). 
 
Pkt 7. Dyskusja. 
 
Radny Bogdan Trzemecki podziękował za życzliwe traktowanie spraw Marek w Rejonie 
Energetycznym w Wołominie oraz za zasilenie placu budowy przy Szkole Podstawowej Nr 3 
w Markach. 
 
W dyskusji głos zabrali radni: Bogdan Trzemecki, Tadeusz Skłodowski, Elżbieta Świniarska, 
Maria Przybysz – Piwko, Bogusław Dąbkowski, Teresa Sobolewska.  
 
Na pytania radnych odpowiedzi udzielili przedstawiciele ZEW-T s.a.: Dyrektor Marek 
Falgowski oraz Kierownik Wydziału Technicznego Krzysztof Żmudzki. 
Powiedzieli m. in., że: ZEW-T s.a. ma obowiązek dostarczać energię tam, gdzie są 
możliwości techniczne i ekonomiczne; Zakład nie może zasilać terenów, na których nie ma 
odbiorców; w wielu przypadkach zakład energetyczny jest zaskakiwany potrzebą zasilania 
określonych terenów; wnioski nie są właściwie przygotowane lub w ogóle nie zostają 
złożone; w związku z kradzieżami kabli (nawet kabli średniego napięcia), urządzeń 
energetycznych, światłowodów została podjęta współpraca z Policją, ale wykrywalność tego 
typu przestępstw jest bliska zeru; przy dużych osiedlach planowana jest budowa linii 
energetycznych podziemnych (dodali jednak, że naprawa linii naziemnej, trwa około jednego 
dnia, a w przypadku linii podziemnej, np. zimą, co najmniej kilka dni).  
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zapytała radnego Tadeusza Skłodowskiego, 
na jakiej podstawie twierdzi, że w Markach jest zła sytuacja zaopatrzenia w energię?  
W ocenie Przewodniczącej (m.in. brak interwencji mieszkańców w Urzędzie) sprawa 
zasilania energetycznego nie jest czymś, co wymagałoby podejmowania nadzwyczajnych 
działań, jak twierdzi radny. 
 
Radny Tadeusz Skłodowski odpowiedział, że problem zaopatrzenia w energię był zgłaszany 
na spotkaniach w Izbie Gospodarczej, stąd wniosek o zwołanie sesji w tej sprawie. 
Radny powiedział również, że jego zdaniem miasto powinno ułatwiać inwestorom 
pozyskiwanie energii elektrycznej. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko podziękowała przedstawicielom ZEW-T s.a. 
Rejonu Energetycznego w Wołominie Energetyki za przybycie na sesję rady Miasta Marki. 
 
Pkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopatrzenia miasta Marki w energię 
elektryczną (Druk nr 382). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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Przewodnicząca Rady poinformował, że wnioskodawcami uchwały są radni, którzy podpisali 
się pod wnioskiem o zwołanie sesji 
 
Przewodnicząca Rady odczytała negatywną opinię Radcy Prawnego Urzędu Miasta Marki 
Krystyny Gonciarz o projekcie uchwały w sprawie zaopatrzenia miasta Marki w energię 
elektryczną. Opinia stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Przewodnicząca poinformowała, że żadna Komisja Rady nie wydawała opinii o projekcie 
uchwały zawartym w Druku nr 382. 
Zacytowała również: § 42 ust. 5 Statutu Miasta Marki „projekty uchwał zgłaszane przez 
podmioty wymienione w § 41 ust. 1 pkt a,b,c i d wymagają zaopiniowania przez burmistrza.” 
oraz § 41 ust. 1 „z inicjatywą podjęcia określonej uchwały mogą wystąpić: a) radny, b) 
przewodniczący rady, c) klub radnych, d) komisja rady ...”    
 
Burmistrz Janusz Werczyński negatywnie zaopiniował projekt uchwały. Dodał, że nie ma 
podstawy prawnej, która pozwoliłaby na podjęcie przez Radę takiej uchwały. 
 
Ponieważ radny Tadeusz Skłodowski oczekiwał, że Radca Prawny naniesie w projekcie 
uchwały stosowne poprawki, Krystyna Gonciarz wyjaśniła, że jej negatywna opinia nie 
wynika jedynie z błędnej podstawy prawnej zawartej w projekcie uchwały (Druk nr 382); w 
obowiązującym prawie energetycznym nie ma przepisu, który dawałby taką kompetencję 
Radzie Miasta, aby Rada mogła tego typu obowiązki nałożyć na Burmistrza. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko poddała pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie zaopatrzenia miasta Marki w energię elektryczną (Druk nr 382). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały –  2 
przeciw – 6 
wstrzymujących się – 4    
 
Uchwała nie została podjęta. 
 
Pkt 9. Interpelacja i zapytania radnych. 
 
Nie wpłynęła żadna interpelacja. 
 
Pkt 10. Sprawy różne. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko przedstawiła prośbę o pomoc finansową lub 
rzeczową na rzecz Polskiego Związku Niewidomych Okręgu Mazowieckiego z 
przeznaczeniem na Warsztaty Terapii Zajęciowej dla osób niewidomych i słabo widzących 
zamieszkałych na terenie powiatu wołomińskiego (kopia wystąpienia stanowi załącznik nr 8 
do protokołu). 
 
Pkt 11. Zamknięcie posiedzenia. 
 
O godzinie 1500 Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła XLV sesję Rady 
Miasta Marki. 
 
Protokołowała M.Mincberg 
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